
《畢業有感》
6D牟靜怡

時間過得真快，六年的小學生涯即將結束，在這六年裏，有歡笑、

有淚水、有歡樂、也有汗水，不知不覺已過去六年了，回想起過去，還

真的不捨。

光陰似箭，日月如梭，馬上就要和老師、同學告別了，真的好想時

間暫停，永遠停留在這一刻。還記得六年前的那個九月，天氣非常晴朗

，我和很多小朋友一起來到那個班級，我們成為了同學。六年裏，班級

發生了太多變化，令我難以忘懷，我們從該入學懵懂無知的小孩子，

到現在快要畢業時的我們，從那個充滿稚氣的我們，到現在懷着夢想的

少年。這些都是我們成長的足跡與逐漸的進步，回首過去，同學們對我

的幫助，在校園活動裏與朋友的歡笑，令人回味無窮。

時光流逝，六年過去，我們即將離開這個充滿回憶的地方，想到這

裏，我就有幾分不捨，校園的一草一木，已經刻在我的心裏，再見了，

我的母校。
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6B 招映妤

時光匆匆，歲月一去不返，本以為非常漫長的小學生竟無聲無息地迎來終點。

六年過去，我即將畢業了。

還記得初初踏舊墟校門，我還是一個小一新生，仍在學校門前攬住媽媽的大

腿，鬧着不要上學呢！是老師們親切的笑容，他們溫柔地牽起我的手，帶着我從此

走進小學。翻開我人生新的一頁，讓我的生命變得精采。

這六年來，我和同學們一起渡過了許多快樂無憂的時光。我們一起在考試時三

五好友圍在一起為考試努力奮鬥的；和同桌一起討論學習內容；和同學一起渡過悲

傷低谷的時候；我的好友總會走過來輕輕攬住我的肩膀。我們這班同學、好朋友，

我們以後還有機會相見嗎？

不捨的還有我們親愛的老師。從小學一開始，老師總像再生父母一樣，教導我

們知識和人生道理，指引我們的前路。老師們默默為我們付出，還記得一次，我的

書本遺漏在學校，我大概晚上八時返校找回書本，卻看見很多老師仍在教員室裏默

默地批改簿冊，還不下班，好不辛勞。自此，我明白了老師總在我們看不見的地

方，默默為我們付出。

今天，我迎來了人生的意義個分水嶺，一直同路的同學要各奔東西了。再見了！

我親愛的夥伴；再見了！我感激的老師；再見了！我青蔥的歲月。謝謝你們是我成長，

謝謝你使我懂事，謝謝你們使我學懂得感恩。我相信，我們總有一天會再見的！同學

們，讓我們一起努力，勇往前行，秉承舊墟的精神，在人生路上發光發亮吧！
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6B 鍾秋賞

萬里無雲的晴空，炎熱的天氣，響亮的蟬叫聲；小一新生的入學，各
式各樣的中一迎新活動⋯⋯一切都意味着，我們距離小六生畢業的日子
已經不遠了。 

光陰似箭，六年的小學生涯，看似很長，卻在眨眼間就已經過了。六
年裏，有喜怒哀樂、甜酸苦辣，不過所有都是美好的回憶，所有都是助
我成長的經歷。

六年裏的最大「功臣」，無疑就是校長和老師。忽爾記起二年級那年，
有些事情令我困擾，對於學習我提不起勁，以致成績一落千丈。升上三年級
那年，我遇上彭思寧老師，她教我音樂，這也讓我發掘自己的才能  
小結他。

每一天，我在因為想看到了小結他。於是我就好奇問下彭老師可否彈
一下，然而她批准。之後我每一次到音樂室，我都會彈一彈小結他。彭
老師見我這麼有興趣，就邀請了我到小結他興趣班。四年過了，如今我
是校隊的其中一員，一切都要感謝彭老師，她教了我許多許多。其實教
導、幫助了我的老師多不勝數，萬分感激所有在六年裏教過我的舊墟老
師，你們的悉心教誨和教導，我都會銘記於心。

我也會惦記我的好同學。雖然我們也曾經爭執過、吵過嘴，可是爭執
以後，感情卻必會更好。有一次，我和我朋友因小事而鬧翻，我心裏很
難受，可是對方又不理我。過了一段日子，她寫了一張便條給我，說：
「請原諒我吧！我想一起繼續當朋友。」從此，我們更加友好。友誼就
是這麼奇妙，磨練使它堅固，變得堅不可摧、屹立不倒。我六年裏交到
的好朋友不多，但我們都是互相依賴、互相扶持的朋友，我盼望我們能
成為一世的朋友，他日一起緬懷小學的片段，一起會心微笑。

寫到此，所有不捨之情都湧上心頭，但俗語有話「天下無不散之筵
席」，有始總有終，長溝流月，來去無聲。我們的時光一去不復返。即
將換上中學校服，會適應中學的一切，卻不會忘卻小學生涯的一切，
所有美好的回憶。
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6C 鄭樂賢

正所謂光陰似箭，六年的小學生生活一轉眼便結束了。一想到今年

九月我就在看不到我的同學們，我不禁感到有點依依不捨。

回望過去六年，我交到了不少朋友，但最令我不捨得的一定會是金

樹堃。我們站在走廊上聊天；在課室裏一起討論；在操場上一起玩耍。

而一切一切將會讓我畢生難忘。

記得第一次看到他的時候，他頭頂着一個冬菇頭，帶着一副眼鏡，

感覺跟我沒有什麼。但後來發現我跟他一樣喜歡看動畫，而且跟我一樣，

十分喜愛鬼滅之刃！在班上基本上找不到其他同學可以跟我一起討論動

畫，我們談着談着，可以說上一個多小時，每次都讓人感到十分愉快。

「從何時有你有你陪我給我熱烈地拍和。」我們之間說過的話，度

過的時光，都會一一留在我的記憶中。

縱使我們不會上同一間中學，但我希望這段友誼永遠不會改變。
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6D 曾紫悠

光陰似箭，日月如梭，時間如白駒過隙般的流逝，轉眼間小學六

年的生活就要結束了。在這六年裏，每一位同學都經歷過多姿多彩的

校園生活，六年來實在有百般滋味。

六年的學習生活就像一本流光溢彩的畫，而老師，正是繪畫這幅

畫的畫師，有老師，才能令我們的學習生活變得絢麗多姿。六年來，

是老師陪我們渡過了這漫長的小學生涯。當我們跌倒時，老師鼓勵我

們重新站起來；我們需要幫助時，老師不計回報地幫助我們⋯⋯老師

對我們的付出是無私的，我真要感謝老師為我們的付出。這六年的回

憶將會深深地印在腦海裏，成為我永遠寶貴的財富。

一年又一年，風風雨雨；一日又一日，日出日落。青春的腳印留

在校園的小路上，笑語歡歌⋯⋯學校的每一個角落，都滿載着我們的

身影，珍藏着我們的夢想。

天真的時光都已隨着時間漸漸飄走，離我遠去。這些都是我最美

好的回憶。不管我有多不捨，我都會認真地對待以後人生的每一步，

我升上中學後，必定會更加努力學習，向理想的大學邁進，他日達成

自己的夢想。
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6A 倪諾彤

時光匆匆流逝，轉眼間小學六年的生涯即將結束。俗語說：「時光一去不復返，往

事只能回味。」在這六年的小學生活裏，大家都有過快樂，有過悲傷；有付出，也有收

穫，經歷了這三年的新冠疫情。這些機會讓我們茁壯成長，我也將離開母校、老師和同

學，心裏感到有些難過和不拾。

當中最不捨的六年來教導我的每一位老師，我想借此機會向每一位老師說一

聲：「謝謝您們的教育之恩，您們辛苦了！」老師們不但要向我們傳授知識，還要管理

班務，當中包括一些大大小小的事情要處理，經常大半夜還要備課，幫我們批改作業和

試卷，十分辛苦。有時還有一些問題發生，讓本身忙碌的老師「雪上加霜」。不捨得的

是和我一起奮鬥了多年的同學，和他們朝夕相處的日子裏已經結下了深厚的友誼，一想

到要和他們分開，就想到和他們一起玩，一起鬧的日子一去不復返了，心裏感到很難過

。雖然有機會可以和部份同學在同一所中學繼續努力，但是依然和其他小夥伴們「分道揚

鑣」。

要說有哪個地方是我最難忘和最喜歡的，那就是圖書館。裏面的書千奇百趣，什麼

類型的書都有，只有你想不到的，沒有你找不到的。圖書館的書整整齊齊地擺放在書架

上，給人一種賞心悅目的感覺，十分舒服。以前，還可以在圖書館裏使用平板電腦玩益

智小游戲。那是我們當時最流行的活動呢。每逢小息的時候，各個級別的學生都會從先

麵包舖用來，場面十分壯觀。

古人云「天下沒有不散的筵席。」我要感謝我的母校，是它讓我感受到大家庭的溫

暖，讓我學到了豐富的知識。雖然我即將要離開母校，開啟一個新的旅程，去重新適應

新的學校、新的環境、新的老師和同學，但是我永遠不會忘記在小學生活的點點滴滴，

因為這是我人生中最難忘的時光。
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6A 袁洛婷

六年的小學生涯轉眼間就即將結束，我即將揭開人生的新一頁。校園
裏的每一個角落，都承載着我們六年來的美好回憶；每一次落葉仿佛都
會我們即將來離開而感到不捨；每一次響起鐘聲，都是在為我們的畢業
倒數。

人生中會有晴天、今天和雨天，也有說再見的一天。同學們的眼角
泛起了淚光——喜極而泣的淚水和悲傷的淚水。課室裏傳出朗朗的讀書
聲；禮堂裏傳出美妙的歌聲；操場上付出熱烈的加油聲。一切一切都令
人難以忘懷。

初入校園，清晨的太陽總是那麼柔和，但又朝氣勃勃。中午太陽雖然
炎然，但也造就了我們揮灑汗水的機會。下午的太陽不再熾熱，只留下
陽光溫暖的擁抱。

春夏秋冬，我們共同渡過了二十四個季節，一起編織、唱出、寫下了
我只屬於我們的美好回憶和友誼。

畢業啦！畢業啦！意味着我們要離開校園，各奔前程。不知是否會有
緣相見，但只要記得老師對你的諄諄教誨和同學對你真誠的祝福，就永
遠不會忘記。



First and foremost, congratulations to the students on your graduation from Primary 
Six. This is an important time in your school lives and a proud moment for all your parents 
and teachers. When you return to school after the summer break as secondary one students, 
there will be more subjects to study, more hurdles to overcome, and more life experiences 
that you can only gain in secondary school .    

Making the right choices – with the help of your parents and teachers – will be vitally 
important. Given these new challenges and unexpected circumstances, it is not only a 
matter of what to learn, but how to learn. This requires effective study habits, prioritizing 
your time and setting clear and achievable goals. 

I would like to quote some wise words from a wise man for you. He is a Nobel Prize 
Winner in Literature- Bertrand Russell. “The good life is inspired by love and guided by 
knowledge”. Don’t forget to strive to be compassionate individuals with moral values and 
life-long learners who are intellectually competent and capable of self-development to 
contribute to society. It may sound like a tall order, but if you continue to embrace our 
school spirit and work hard with a positive and caring attitude, you can and will succeed.

 At the end of the day, we teachers would like to wish all primary six graduates every 
success in your future endeavours and an enjoyable (yet an unbelievably short) summer 
break. We will miss you but we have to let you go and grow.
                                                                                                     Ms Ma Cheuk Ting

EditorialEditorial

Thank You Teachers
By 6B Wong Lok Tin  

Dear fellow teachers, 
Thank you very much for the past six years of teaching at the Tai Po Old Market 

Public School. During these years, you all have been teaching us so well that our bright 
futures are almost certain. You have been showing a lot of patience, support and caring 
when teaching us. For example, when we have different problems with our homework, 
you never get angry with us but explain patiently to us on every point that we do not 
understand. 

One of the teachers that I want to thank the most is our English teacher, Miss Law. 
In Primary five and six, you taught me well so I got high marks in the English subject. 
Your way of teaching is also fun. The Kahoot and quizzes games that you prepared 
have made the lessons so fun that we were never bored in your lessons. 

I remember that there was a time that I didn't do my homework well and you 
reminded me that I should not do my homework in a rush and I should check the 
sentences carefully. After listening to your advice, my English performance improved 
gradually. 

Once again, I would like to thank all of our teachers for your hard work and 
patience in teaching us. I promise that I will work hard in my secondary school in order 
not to waste your effort in the past six years. I will also bear in mind the knowledge 
that you all have taught me. I will be forever grateful for your help and support. Even 
after I have graduated, I promise that I will come back to my alma mater to visit all of 
you. Thank you.    

My Dear Teachers
By 6B Kuang Yu Chiu Michaelle

Dear teachers,
"Once a teacher always a master. "
For six years, teachers are like a candle, burning himself and illuminating us.
Teachers are like the sun, illuminating our way with warm light and bringing us the  
dawn in the dark.
The teacher is like a sower, carefully helping us to thrive, watering his flowers and 
trees, cultivating the character of flowers and trees.
When we were confused and helpless, the teacher gave us strong support and firm   
courage to accompany us on the road to prosperity.
Your silent dedication without expecting anything in return has made every student 
here today! For all of your support to me, I’m so incredibly grateful for.
Thank you for being so patient, kind, and caring with me.
I feel so lucky to have had you as my teacher this year.

My Dear Teachers
By 6A To Long Yui

Dear my teachers,
Thank you for teaching me a lot of knowledge. You also taught us many things, 

such as why studying is so important, why we need to get good marks and why we 
should do Pre-S1. You made us get better marks, thank you!

Sorry for doing things slowly, Miss Chan. I did the Pre-S1 papers slowly so 
sometimes I cannot finish the Pre-S1 papers. When I got low marks in dictations, you 
forgave me and you taught us with some corrections. You gave us rewards and 
punishments. You are a kind Chinese teacher in schools.

Thank you for your teaching, Miss Wong. You always help us with the questions 
which we did wrong. You use a new way to teach us English happily. You listened to 
our wishes patiently. Sometimes we were bored and did not have the power to contin-
ue learning, then you used the IPads to play minigames with us, such as quizziz and 
kahoot. This made the lesson more interesting.

Thank you for teaching me. Miss Poon. You taught Math gradually so that we 
can understand Math easily. When we do not understand some Math questions, we 
raise our hand. You come to our seats and help us to solve the questions patiently. 
You also do the questions which we did wrong to the blackboard to let us know how 
to do that.   At the end of the day, thank you to all my teachers who taught me. Hope 
we will see each other when I have graduated - Good luck!
Yours sincerely,
To Long Yui

Thank you, Miss Wong.
By 6A Valla Tam 

Dear Miss Wong,
Thank you for teaching me for three years. I really appreciate it. You are a wonderful 

teacher. I am very grateful that you are my English teacher.   
Firstly, I would like to thank you for making the English lesson very fun Playing Quizz 

and Kahoot is also very entertaining (if my classmates were not shouting). You are very 
humorous. You always make hilarious Jokes. Your drawings are actually quite good. Keep 
practicing and you will get better!   

Second, you helped me to improve my English writing. You are very patient. Although 
you have read writing after writing, you still read our writings carefully and give us import-
ant information on what we can improve. You also give us suggestions on what websites we 
should use while we are writing such as thesaurus, online dictionaries and more.

I know that you won't be my teacher in secondary school so when I graduate I will miss 
you very much. I will miss the candies before the exam that kept me motivated too. In the 
future, I will try to be braver to make friends. I will make new friends but keep the old. To 
this day I am still very close with a few of my kindergarten friends. One of them moved to 
England but we still keep in touch through WhatsApp. Hope we will also keep in touch.

Thank you for everything.                                                                                                                                                      
Yours sincerely,
Valla Tam

Thank you, Miss Wong.
By 6A Lo Tsz Chun 

Dear Miss Wong,
Time flies, and I learnt that the hard way……You taught us with humor, and laughter, 

correct dictations and tests around the clock, dealt with chaotic classes like clockwork. 
Here is a brief story of you teaching us, written in a poem:

Thank you for your patience and encouragement. 
Miss Wong you’re currently working at school as I am writing this song. 
Thanks so much for finding my dictation that I thought was gone. 
You make learning English look easier than learning ping pong .
You teach us English Spelling is right and which is wrong. 
You teach us English as well as making us get along. 
Hope you can keep teaching and stay in Hong Kong.
You are very creative since you often have different ideas to teach us to make the 

class more interesting. For example, you often use IPads to teach since many of us have 
bonded with them. Sometimes, you play games like Quizizz and Kahoot for us as well as 
learning at the same time.

You are very caring as well. Not long ago, I lost my dear dictation book and you 
helped me find it. You looked for a week until you found it. I am very grateful and I also 
would like to apologize for giving you so much extra work, not to mention you correct our 
whole class's homework until late at night.

I'm really grateful that you're my English teacher. I am sorry that I sometimes make 
careless mistakes in my homework. I will work harder from now on, and I will be prepared 
for my secondary school adventure. 

Lastly, I wish you well and I hope you can continue to educate more students in Tai 
Po Old Market Public School. I lost track of time and had a devil of a time revising, just to 
realize time does fly like an albatross. It is a bad time to realize it since it is the end of my 
primary school years. I will cherish the moments we have spent together until it is time for 
me to hit the road.
Yours sincerely,
Nicholas
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Thank you, my friends
By 6B  Chan Man Ching, Christy

To my dear group of friends,
Thank you for always being there for me. You were like sisters to me. No matter where 

we are, you always seem to give me a smile on my face. We will leave primary school life and 
walk away to different paths very soon, so I am here writing this letter to show my apprecia-
tion for all the years you have been with me. 

I still remember when we were all in Primary One. I was timid all the time and didn’t 
have the courage to make new friends since it was an entirely new place compared to kinder-
garten. There were hundreds of students, so many more teachers and a lot more work to do. 
On one fateful day, all four of you came up to me and asked me to be friends with you. I was 
hesitant but still said yes after seeing all of your genuine smiles. Luckily I did that or I 
wouldn’t be able to be the person I am this day. You helped me to be more confident and meet 
much more extraordinary friends. That’s how you gave me a new goal – to be a teacher in the 
future.

You helped me with all of my ups and downs and stood by my side every time I faced 
difficulties. But most importantly, you accepted me for who I am. You would always listen to 
my problems whether it’s about school or family. You would give me the best advice and 
suggestions for all my problems. If I had a hundred friends, you would all be part of them. If 
I had fifty friends, you would still be a part of them. If I have four friends, then they would be 
all four of you. That’s how important you are to me.

Also, I am very proud of all four of you. You worked diligently in every assignment and 
studied hard before every exam or test. All of you were loved by teachers and classmates 
from your excellent performance in school and your way of treating others. You never leave 
a single person behind and believe that we are all a team together. You are all humble — 
always making sure to thank a teacher or a friend when reaching any type of achievement.

Lastly, I want to wish you all the best in your future secondary school. I hope you will 
continue to be the kindest, nicest and most hard-working people I know. Although we might 
not be in the same learning environment, I will still be supporting you and meet up regularly 
with the most amazing friends I’ve ever met. Again, thank you for being my friends and being 
with me through thick and thin. Hope you all have a good life after primary school and get to 
fulfill more and more goals in the future.

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      
Best regards,
Christy
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